
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Rafa³a Muchackiego

na 46. posiedzeniu Senatu
w dniu 17 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego oraz ministra œrodo-
wiska Macieja Nowickiego

Szanowni Panowie Ministrowie!
8 wrzeœnia 2004 r. Komisja Europejska podjê³a decyzjê o dodaniu do listy nasion dopuszczonych do

sprzeda¿y na terenie UE siedemnastu odmian zmodyfikowanych kukurydzy MON 810, która zosta³a
opracowana przez biotechnologiczny koncern Monsanto. W zwi¹zku z zastosowan¹ modyfikacj¹ kuku-
rydza odporna jest na larwy szkodnika, omacnicy prosowianki (Ostrinia nubilalis).

Pomimo to dotychczas na terytoriach siedmiu pañstw UE, to jest Austrii, Francji, Grecji, Luksem-
burga, Niemiec, Wêgier i W³och, zosta³ wprowadzony zakaz wysiewu kukurydzy MON 810.

W porz¹dku obrad piêædziesi¹tego szóstego posiedzenia Sejmu RP zaplanowano pierwsze czytanie
projektu ustawy – Prawo o organizmach genetycznie zmodyfikowanych, który – s³usznie dokonuj¹c sy-
stematyzacji tej materii – nie tylko nie wydaje siê przewidywaæ wprost zakazu wysiewu, ale dopuszcza
wprowadzenie produktów modyfikowanych genetycznie do wysiewu i obrotu.

Maj¹c na uwadze art. 23 dyrektywy 2001/18 w sprawie zamierzonego uwalniania do œrodowiska or-
ganizmów zmodyfikowanych genetycznie umo¿liwiaj¹cy wprowadzenie równie¿ na terytorium Polski
zakazu wysiewu kukurydzy MON 810, z powodu zagro¿enia dla zdrowia ludzkiego lub œrodowiska, pro-
szê o przedstawienie stanowiska rz¹du co do proponowanych rozwi¹zañ w przedmiotowej sprawie z uw-
zglêdnieniem stanowi¹cych jego podstawê argumentów natury naukowej.

Wprowadzenie zakazu i zwi¹zana z tym procedura wymagaj¹ naukowych dowodów, uzasadnia-
j¹cych wzmiankowane rozwi¹zania legislacyjne. W przypadku stwierdzenia zasadnoœci wprowadzenia
zakazu wysiewu proszê równie¿ o okreœlenie tego rodzaju podstaw prezentowanego stanowiska.
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